
PROTOKÓŁ Nr 38/2021

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 29 listopada 2021 r. w Sali posiedzeń Urzędu

Gminy Grunwald 

Posiedzenie rozpoczęto godz. 1400 - zakończono godz.1825

Przewodniczył: Pani Małgorzata Kamińska  – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1 Pan Adam Szczepkowski – Wójt Gminy, 

2 Pani Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy, 

3 Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald,

4 Pani Agnieszka Skorupska - Kierownik GOPS Grunwald,

5 Pan Daniel Stempkowski - Dyrektor GOK w Gierzwałdzie ,

6 Pan Dariusz Jaworski – Przedstawiciel klubu ENDURO Grunwald,

7 Pan Szymon Borkowski- Przedstawiciel klubu GKS Grunwald,

8 Pan Dariusz Szameitat - Przedstawiciel klubu GKS Grunwald,

9 Pan Mariusz Kowalkowski- Przedstawiciel klubu Spartakus,

10 Pan Karol  Litwiniuk- Przedstawiciel klubu Spartakus Squad  .

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia - Pani  Małgorzata  Kamińska  -  dokonała  otwarcia
posiedzenia komisji, stwierdziła prawomocność obrad oraz przedstawiła  projekt porządku obrad.

Wnioski o zmianę proponowanego porządku obrad:
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia - Pani Małgorzata Kamińska - złożyła wniosek o dodanie
punktu do porządku obrad  rozpatrzenie projektu uchwały ws. zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald 

Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad.  

Radna - Pani Iwona Stanka - złożyła wniosek o dodanie punktu do porządku obrad rozpatrzenie projekt uchwały
w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet przysługujących radnym oraz sołtysom w Gminie Grunwald

Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad.  

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg. następującego

wyszczególnienia:

1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu  nr 37/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 25.10.2021r.
4. Ocena wyników w klubach sportowych na terenie Gminy - spotkanie z przedstawicielami klubów.
5. Zapoznanie się z realizacją umów z organizacjami pozarządowymi.
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6. Ocena przygotowania gminy do zimy.
7. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
7.1.  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/169/2016 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie z dnia 16
listopada 2016 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich
pobierania;

7.2.  w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi i podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2022 rok;

7.3. w sprawie przyjęcia „Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Grunwald na lata 2019-
2022 z perspektywą na lata 2023-2026 za lata 2019-2020”;

7.4. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 12  w miejscowości Kitnowo;
7.5. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 5 w budynku nr 12  w miejscowości Kitnowo;
7.6. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 6 w budynku nr 12  w miejscowości Kitnowo;
7.7. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 43  w miejscowości Stębark;
7.8. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości zabudowanej
położonej w obrębie geodezyjnym Korsztyn działka nr 24/19;
7.9.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym zabudowanej
działki 27/7 obręb Korsztyn;
7.10.  w sprawie przekazania  projektu zmian regulaminu dostarczania  wody i  odprowadzania  ścieków organowi
regulującemu do zaopiniowania; 
7.11. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu
Gminy  Grunwald  za  udział  w  działaniach  ratowniczych  i  szkoleniach  pożarniczych  organizowanych  przez
Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald. 
7.12. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021– 2032;
7.13. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.;
7.14. w sprawie zmiany  wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald;
7.15. w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet przysługujących radnym oraz sołtysom w Gminie Grunwald.
8. Omówienie projektu budżetu gminy na 2022 r.
9.  Wolne wnioski i informacje.
10. Zamknięcie obrad.

3. Przyjęcie protokołu  nr 37/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 25.10.2021r.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – poddała pod głosowanie kto jest za przyjęciem  Protokół nr
37/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 25.10.2021r. bez odczytywania. 
Radni uwag nie zgłosili. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła protokół  nr 37/2021 ze wspólnego posiedzenia

Komisji Rady Gminy w dniu 25.10.2021r.
Radni uwag nie zgłosili. 

4. Ocena wyników w klubach sportowych na terenie Gminy - spotkanie z przedstawicielami klubów.
Przedstawiciel  klub  Enduro  -  Pan  Dariusz  Jaworski- poinformował,  że  na  rok  2021  klub  otrzymał
dofinansowanie  z  gminy  w kwocie  10  000  zł  co  pozwoliło  wystartować  w mistrzostwach świata  w Dąbrowie
Górniczej. Nasi zawodnicy sprawili się bardzo dobrze, wiadomo nie da się osiągnąć pierwszych miejsc bo jesteśmy
za młodym klubem.  W klasie  ekspert   nasz  przedstawiciel  zajął  55 miejsce.  Zajęliśmy w mistrzostwach świata
dodatkowo 60, 39, 10 i 9 miejsce w grupach. Nie była to tania wyprawa, samo wpisowe kosztowało 800 zł od
zawodnika i dodatkowo była to impreza dwu dniowa plus koszt dojazdu. Znaczą część naszego budżetu wydano
właśnie na te mistrzostwa. Klub brał udział,  także w Pucharze Polski w Ostródzie, zawodnicy w klasie junior zajął 7
miejsce oraz 10 miejsce, w klasie drugiej 7 i 39 miejsce. Jest wielu młodych członków klubu, którzy się rozwijają
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więc  wzięliśmy udział  w amatorskich zawodach we Frednowie gdzie  zajęliśmy dwa drugie  miejsca i  pierwsze
miejsce. Niestety nie możemy pokazać więcej gdyż w swojej barwie startujemy od tego roku ale w planach mamy
zdobycie pucharu Polski Enduro. Jest nas 15 zawodników, którzy będą uczestniczyć w zawodach. W dalszym ciągu
z  wójtem  omawiamy  problem  placu  do  ćwiczeń,  gdyż  jest  to  duży  wydatek  i  przydałoby  się  małe  pole  do
trenowania. W przyszłym roku planuje się zakup kliku motorów dla młodzieży aby móc trenować. 
Radny- Pan Piotr Szewczak- zapytał, czy klub w związku z reprezentowaniem gminy ma np. nalepki z logo gminy
Przedstawiciel klub Enduro - Pan Dariusz Jaworski- odpowiedział, że tak. 
Radni uwag nie zgłosili. 

Prezes GKS Grunwald - Pan Krzysztof Strzegocki- podziękował za możliwość przedstawienia działań klubu GKS
w roku bieżącym oraz lat poprzednich. Przedstawił pierwszą część  prezentacji multimedialnej  zał nr 2. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – stwierdziła, że prezentacja została przygotowana bardzo
dobrze i pokazuje, że środki są prawidłowo zagospodarowane. 
Radna -Pani Ewa Ziejewska-  stwierdziła, że bardzo obrazowo została przygotowana prezentacja  i każdy miał
możliwość zapoznać się z funkcjonowaniem klubu. Dobrze się słucha w końcu pozytywy a nie tylko negatywne
opinie. 
Radny – Pan Slawomir Matuszewski- zapytał, czy nasi wychowankowie grają już w wyższej lidze. 
Grunwald - Pan Krzysztof Strzegocki- tak, nasi wychowankowie grają wyżej. 
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zapytała,  w  jaki  sposób  zawodnicy  dojeżdżają  na  spotkania   i  mecze
piłkarskie 
Prezes  GKS Grunwald  -  Pan  Krzysztof  Strzegocki-  odpowiedział,  że  na  treningi  zawodnicy  dojeżdżają  we
własnym zakresie a na zawody i turnieje to klub zapewnia dojazd. 
Trener GKS Grunwald- Pan Szymon Borkowski -  przedstawił drugą część prezentacji- sekcja tenisa stołowego
zał nr 3.
Radni uwag nie zgłosili. 
Klub  Sportowy   Spartakus  Squad    -  Pan  Karol  Litwiniuk  -  przedstawił  prezentacje  z  działalności  klubu
Spartakus Squad  zał nr 4. 
Trener- Pan Mariusz Kowalkowski – stwierdził, że jest opina, iż klub Spartakus Squad robi konkurencję dla istniejącego
już klubu piłki nożnej GKS Grunwald, ale nigdy nie było to zamiarem, i nigdy nie będziemy konkurencją, gdyż nasza piłka jest
amatorska, nie uczestniczymy w zawodach. Zajęcia w naszym klubie są czysto amatorskie, bez podziału na grupy wiekowe, jest
skierowane dla rodzin jak np. tata z synem czy wnuk z dziadkiem, którzy nie grają w ligach ale chcą dla zabawy pograć w piłkę. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – zapytała, ile osób bierze udział w zajęciach kickboxingu.
Trener- Pan Mariusz Kowalkowski- ponad 20 osób w tym 12 osób już może uczestniczyć w zawodach. 

Radni uwag nie zgłosili.

5  . Zapoznanie się z realizacją umów z organizacjami pozarządowymi.    
Podinspektor- Pani Anna Leżańska- przedstawiła informację ww. temacie zał nr 5.
Radni uwag nie zgłosili.

6. Ocena przygotowania gminy do zimy. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- przedstawił informację ww. temacie  zał nr 6.
Radna -Pani Ewa Ziejewska- czy dostawca jest ten co w roku ubiegłym.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- tak, ten sam.

Radni uwag nie zgłosili.

7  .   Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:  
7  .1. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/169/2016 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie z dnia  
16 listopada 2016 r.  w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności  za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat,
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jak również tryb ich pobierania.
Kierownik GOPS – Pani Agnieszka Skorupska-  przedstawiła  projekt  ww.  uchwały po zmianie,  które zostały
radnym wysłane wcześniej, obowiązuje wersja z wyższymi stawkami zał. nr 7.
Radni uwag nie zgłosili.

7.2.   w sprawie przyj  ęcia „Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi  
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2022 rok.

Podinspektor- Pani Anna Leżańska-  przedstawiła projekt ww. uchwały  zał. nr 8. Poinformowała, że odbyły się
konsultacje społeczne ale nie było żadnych opinii. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – czy zmieniły się zadania priorytetowe na rok 2022
Podinspektor- Pani Anna Leżańska- program sporządzony był na podstawie roku 2021 ale doszła integracja osób 
starszych poprzez prowadzenie klubu seniora w miejscowości Dylewie. 

Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  planowana  kwota  to  125  tys.  zł  a  ile  było  w  roku
poprzednim?
Podinspektor- Pani Anna Leżańska- w poprzednim była kwota 120 tys. zł 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- w projekcie budżetu na rok 2022 ujęta jest kwota 155 tys zł. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  stwierdziła, że w takim razie należy dokonać zmiany na
kwotę 155 tys. zł. 
Podinspektor- Pani Anna Leżańska- odpowiedziała, że będzie poprawiona także na BIP i w dniu jutrzejszym będzie
opublikowane. 

Radni uwag nie zgłosili.

7.3. w sprawie przyjęcia „Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Grunwald na lata
2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026 za lata 2019-2020”.

Podinspektor - Pani Żaneta Rumińska - przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr 9.

Radni uwag nie zgłosili.

7.4.    w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 12  w miejscowości  
Kitnowo. 
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały  zał. nr 10.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – ile zostanie jeszcze mieszkań gminnych w tym lokalu.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - jeszcze jest sporo ale miejmy nadzieje, że niedługo wykupią.

Radni uwag nie zgłosili.

7.5.    w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 5 w budynku nr 12  w miejscowości  
Kitnowo.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały  zał. nr 11.
Radni uwag nie zgłosili.

7.6.    w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 6 w budynku nr 12  w miejscowości  
Kitnowo.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały  zał. nr 12.
Radni uwag nie zgłosili.

7.7.   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 43  w miejscowości  
Stębark.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały  zał. nr 13.

7  .8.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości  
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zabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Korsztyn działka nr 24/19.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały  zał. nr 14.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski-
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz -
Radni uwag nie zgłosili.

7.9.     w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargowym  
zabudowanej działki 27/7 obręb Korsztyn.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały  zał. nr 15.

Radni uwag nie zgłosili.

7.10.  w  sprawie  przekazania  projektu  zmian  regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków
organowi regulującemu do zaopiniowani.
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- przedstawił projekt ww. uchwały  zał. nr 16.

Radni uwag nie zgłosili.

7.11. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych
z terenu Gminy Grunwald za udział w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych organizowanych
przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- przedstawił projekt ww. uchwały  zał. nr 17.

Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  złożyła  wniosek  formalny,  aby  stawkę  za  szkolenie
zostawić bez zmian, ale zwiększyć stawkę za udział w akcji ratowniczej na kwotę 25 zł/godz.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że niesie to skutek prawny i finansowy. Kwota zwiększenia 
5 zł za godzinę a przewiduje się 300 godzin więc zwiększy się koszt i należy wskazać źródło finansowana. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska -  poddała pod głosowanie wniosek  -  kto jest za tym, aby
stawkę za szkolenie zostawić bez zmian, ale zwiększyć stawkę za udział w akcji ratowniczej na kwotę 25 zł/godz. 

1. Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 8 głosów za, 0 głosów przeciw i 2 głosy wstrzymujące

przyjęła wniosek . 
Wniosek został przyjęty. 

7.12. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021– 2032.
7.13. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- przedstawiła projekty ww. uchwał wraz z objaśnieniami  zał. nr 18 oraz
zał. nr 19.

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- w projekcie uchwały ws. zmian budżetu w § 2 jest
kwota 1 745 049,05 zł wykazana jako nadwyżka budżetu gminy natomiast w przychodach i rozchodach, czyli w zał.
nr 7 taka sama kwota jest wykazana jako deficyt, z czego to wynika? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- dziękuje ja spostrzeżenie, jest to  mój błąd, będzie to poprawione na
jutro i jest to na pewno nadwyżka. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald-  Pani  Ewa  Bawolska-   dlaczego  w  dziale  756  zmniejszamy  plan
dochodów o kwotę 1 732 734 zł z tytułu wpływu z opłaty eksploatacyjnej, czy jest nowa decyzja w tej sprawie, czy
przyszły dochody? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- w tamtym roku było to już wyjaśniane. Przypuszczamy, że taka kwota
wpłynie i będzie zmniejszenie

Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  jeżeli  nie  ma  wpływu  to  jak  można  dokonać  zmniejszenia,  są  łamana  zasady
księgowości. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  poinformowała, że rok temu po anonimowym piśmie do RIO w tej 
samej sprawie była kontrola i nie stwierdzono uchybień.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- czy dopuszczalne jest takie żonglowanie tą kwotą.
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  a  w  styczniu  w  projekcie  budżetu  na  rok  2022  znowu  jest  cala  kwota  bez
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zmniejszenia. Powinno zostać to usunięte i dopiero zmniejszenie wprowadzić po wpływie środków finansowych.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – jak wygląda sprawa odzyskania tej opłaty?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że w dniu jutrzejszym sprawę przybliży radca na sesji. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- po wysłaniu projektów uchwał wpłynęło pismo o przyznaniu nam
środków 10 000 zł ze środków rezerwy częściowej oświatowej subwencji ogólnej na dofinansowanie publicznych
szkół w zakresie  nowych pomieszczeń do nauki pozyskanych w wyniku adaptacji, są to środki dla SP w Stębarku
więc proszę o dodanie tych środków. Jest jeszcze jedna pomyłka o zwiększone  klub seniora w Dylewie powinna być
2 411 zł będę jutro wnioskować o zwiększenie kwoty. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – zapytała o  dział 600, z czego wynikaj zmniejszenie
 wydatki na kwotę 25 000 zł 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- zgodnie z uzgodnieniami z  wykonawcą kwota 109 000 zł zostanie
wydatkowana bo tak pasuje do zakończenia pierwszego etapu i wystawienia faktury. 

Przewodnicząca Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska –  zapytała  o  dział  750,  zwiększono plan wydatków na
wynagrodzenia bezosobowe na kwotę 2000 zł, na jaki cel? 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że wynika to ze zmian w ciągu roku pojawiły się
wydatki i trzeba byłoby to przeanalizować. 

Radni uwag nie zgłosili.

7.14. w sprawie zmiany  wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald.
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski-  przedstawił projekt ww. uchwały wraz z uzasadnieniem   zał. nr 20.
Radna - Pani Krystyna Zwalińska- czy ustawa dotyczy także pracowników samorządowych? 
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- główna zmiana dotyczy funkcji wójta, burmistrze i radnych. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  stwierdziła, że kwoty określone w projekcie uchwały tj.
wynagrodzenie zasadnicze 9225 zł, czyli 90% kwoty maksymalnej, dodatek funkcyjny 2835 zł oraz specjalny są na
poziomie 90 % maksymalnej stawki. W związku z tym, że wynagrodzenie wzrośnie o 300%  składam wniosek o
zmianę stawek na wynagrodzenie zasadnicze 8200 zł,  dodatek funkcyjny 2520 zł  oraz 30% dodatku specjalnego
zgodnie z ustawą. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 8 głosów za, 0 głosów przeciw i 2 głosy wstrzymujące  przyjęła wniosek

ws. zmiany wynagrodzenia zasadniczego Wójta Gminy  na kwotę 8200 zł brutto.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 8 głosów za, 0 głosów przeciw i 2 głosy wstrzymujące  przyjęła wniosek

ws. zmiany wynagrodzenia  dodatku funkcyjnego  Wójta Gminy  na kwotę 2520 zł brutto.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – wyjaśniła, że od sumy wynagrodzenia zasadniczego
i dodatku funkcyjnego należy się   30 %  dodatku specjalnego tj. 3216 zł, czyli  razem 13 936 zł brutto.

Radni uwag nie zgłosili.

7.15.   w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet przysługujących radnym oraz sołtysom w Gminie   
Grunwald.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – poinformowała, że max. stawka dla diet radnych to kwota
4294,61 zł na wszystkich szczeblach samorządów w roku 2022 ale znaczenie ma wielkość gminy. W  przypadku
naszej gminy, czyli do 15 tys. mieszkańców wskaźnik wynosi 50 %, czyli  2147,30 z jest to górny pułap. 

Radny - Pan Zbigniew Napłoszek -przedstawił projekt ww. uchwały wraz z uzasadnieniem   zał. nr 21. 
Kwota diety radnego  zaproponowana to 900 zł a było 500 zł. 
Przewodnicząca Komisji  Pani Małgorzata Kamińska -  poddała pod głosowanie - kto jest  za tym,  aby  dieta
radnego  wynosiła  900 zł – w głosowaniu jawnym  8 za,  0 przeciw. 2   wstrzymujące się, czyli przyjęto propozycję. 

Radny -  Pan Zbigniew Napłoszek –  poinformował,  że  kwota diety dla   Wiceprzewodniczącego Rady Gminy i
Przewodniczący Komisji stałych wynosiła 600 zł a propozycja jest 1200 zł.
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Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- jest to wysoka podwyżka.
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  stwierdziła,  że  powinna  być  kwotowo  zwiększona  procentowo  tyle  co
zwykłemu radnemu czyli 1100 zł. 
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  poddała  pod  głosowanie  -  kto  jest  za  dietą  dla
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy i Przewodniczących Komisji stałych  1100  zł – w głosowaniu jawnym  8 za,  0
przeciw. 2   wstrzymujące się, czyli  przyjęto propozycję. 

Radny - Pan Zbigniew Napłoszek –  poinformował, że kwota diety dla  Przewodniczącego Rady Gminy wynosiła
1200 zł a propozycja jest 1800 zł.
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  poddała  pod  głosowanie  -  kto  jest  za  dietą  dla
Przewodniczącego Rady Gminy  1800  zł –  w głosowaniu jawnym  8 za,  0 przeciw. 2   wstrzymujące się, czyli
przyjęto propozycję. 

Radny - Pan Zbigniew Napłoszek –  poinformował, że kwota diety dla Sołtysa wnosiła 250 zł wraz ze zwrotem
kosztów dojazdu na sesje,  a propozycja jest 500 zł miesięcznie bez względu na udział w sesji.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska - poddała pod głosowanie - kto jest za dietą dla Sołtysa 500
zł – w głosowaniu jawnym  10 za,  0 przeciw. 0   wstrzymujące się, czyli  przyjęto propozycję. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- zapytała o zapis, że kwoty diet obowiązują od sierpnia 2021 roku.
Wyrównanie tej kwoty nie jest obowiązkowe i jeżeli będzie to wprowadzone to nie ma na to pieniędzy w budżecie. 
W budżecie nie ma środków na wyrównanie diet  w nowych stawkach od sierpnia oraz na diety w roku 2022 w
nowych stawkach. 
Radna - Pani Ewa Ziejewska- a dla wójta będzie?
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska- tak.  Dlatego,  że  na  wynagrodzenia  było  zrobione  zwiększenie.
Potrzebuję chwili, żeby obliczyć różnicę.  Proszę pracownika ds. obsługi rady o obliczenie wyrównania od sierpnia
dla radnych i sołtysów.
Podinspektor- Pani Iwona Mikołajczak -  kwota wyrównania od sierpnia dla radnych to ok. 34000 zł a sołtysi za
sam grudzień 5250 zł. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- poinformowała, że wyrównanie dla wójta wypłacone będzie w roku
2022 aby nie obciążać budżetu w 2021r. 
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  stwierdziła,  że  wyrównania  diet  radnych  także  może
nastąpić w roku 2022.
Radni uwag nie zgłosili.

8. Omówienie projektu budżetu gminy na 2022 r.
Przewodnicząca Komisji  Pani  Małgorzata Kamińska –  poinformowała,  że  komisje  stale  muszą przygotować
opinię ws.  projektu budżetu na rok 2022 i  przekazać ją Komisji  BRiRG. Która przygotuje opinię i  przekaże ją
Przewodniczącej Rady Gminy. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  przedstawiła Zarządzenie nr 141/2021 Wójt Gminy Grunwald z dnia
12 listopada 2021 r. w sprawie Wieloletni Program Finansowy na lata 2022-2035  na lata 2022-2035 zał nr 22 oraz
Zarządzenie nr 142/2021 Wójt Gminy Grunwald z dnia 12 listopada 2021 r. w sprawie projektu budżetu na 2022 rok
zał nr 23.  Przedstawiła opinie RIO w sprawie ww. zarządzeń zał nr 24 oraz zał nr 25.  
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – stwierdziła, że  planuje się obligację na kwotę 10 mln zł.
Rezerwę musimy trzymać na oczyszczalnię bo jest to zadanie priorytetowe więc uważam, że nie możemy blokować
możliwość uzyskania kredytu bo na pewno nie otrzymamy dofinansowania 100% do oczyszczalni. Szkoda, że nie ma
wyliczenia  jakby  wyglądało  finansowo  po  emisji  obligacji  a  zablokujemy  sobie  możliwość  jakiegokolwiek
finansowania. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-   odpowiedziała,  że kwota 10 mln zł  zgodnie z § 7 uchwały ws.
budżetu na rok 2022 będzie na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań w kwocie – 7 827 657,64 zł to znaczy, że
spłacimy kredyty na oprocentowaniu dla nas korzystniejszym. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  odpowiedziała, że powinny być konkretne wyliczenia, z
których będzie wynikało jakie korzyści będziemy czerpać bo tego zabrakło w tamtym roku i teraz. Dług według
wskaźników wzrośnie oraz  tego dochodzi 1 mln w rachunku bieżącym oraz płatności wymagalne, które się ciągną.
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Realizacja  inwestycji  jest  na  poziomie  7%  i  jest  obraz  w  sprawozdaniu  za  IV  kwartał,   i  nie  jest  to  wynik
rewelacyjny . Zapytała o zał nr 3 uchwały budżetowej na rok 2022 większość inwestycji przechodzi na rok 2021 więc
pieniądze  są  na  te  inwestycje.  Niepokoją  mnie  inwestycje,  które  są  finansowane  z  kredytu.   Wkłada  się  nowe
inwestycje, które będą finansowane z kredytów i pożyczek w momencie kiedy nie mamy pieniędzy i powinny one nie
być realizowane.  Po raz kolejny znajduje się inwestycja  budowy targowiska, które w WPI jest zaplanowany na rok
2025 a nie w roku Zapytała, zzy szkoły mają określoną pulę finansów i tylko w niej mogą się  poruszać a dyrektorzy
wiedzą jaką kwotą mogą dysponować. 

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska- tak  dyrektorzy  są  poinformowani.  Oświata  to  jest  subwencja
oświatowa i wydatki ujęte na szkoły oprócz dowożenia jest to kwota  ok 12 mln zł  a subwencja to 6 mln zł  więc
dokładamy bardzo dużo do oświaty. Inwestycja na poziomie 7 % większość z nich realizowane jest na koniec IV
kwartału i będą zafakturowane w grudniu i będą to duże kwoty.  Inwestycje z kredytów wymienione w załączniku nr 3
to  trzeba je każdą oddzielnie analizować, ale większość z inwestycji są to zalecenia SANEPID i są one niezbędne,
każda inwestycja finansowana z kredytu opisana jest w zał nr 7. Kwota 4 mln dochodów mają swoje przeznaczenia i
nie można przeznaczyć subwencji na drogi, trzeba każdą oddzielnie analizować. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  zapytała o remont pomieszczenia, w którym funkcjonował
ośrodek  zdrowia,  czy  podjęto  próby  porozumienia  się  z  innym  lekarzem,  który  chciałby  zastąpić  obecnego.
Mieszkańcy Stębarka bardzo narzekają na utrudnienia dojazdu do Gierzwałdu i proszą o otwarcie ośrodka więc jest za
pochopna  podjęta  decyzja  ws.  projektu  na  świetlicę.  Pomieszczenie  jest  za  małe  na  powstanie  świetlicy  w tym
miejscu. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- sprawa ośrodka zdrowia nie jest prosta bo o ile znajdziemy podmiot, który
otworzy  przychodnię  to  trzeba  zapewnić  pacjentów bo nikt  nie  otworzy  ośrodka  bez  pacjentów.  Dotychczasowi
lekarze nie są  chętni  aby oddać tych pacjentów, których mają u siebie  i  jest  ot  trudny temat.  Obecnie  szukamy
podmiotu, który byłby zainteresowany współpracą . Mieszkańcy chcą aby powstała tam świetlica i dlatego potrzeba
remontu bo pomieszczenia  te nie spełniają  norm, aby funkcjonował  tam ośrodek zdrowia.  Trzeba przeprowadzić
generalny remont aby ktoś chciał otworzyć ośrodek zdrowia bo nie mamy co zaproponować. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –   zapytała o dział 926 - kultura fizyczna na utrzymanie
GCSRiT zabezpieczono kwotę  w wysokości 330 697,00 zł z przeznaczeniem utrzymanie Grunwaldzkiego Centrum
Sportu,  Rekreacji i Turystyki w Grunwaldzie. Po przeanalizowaniu wniosku do budżetu, to w na roku  2021 roku na
wynagrodzenia potrzeba 26 200 zł a na rok 2022 115 000 zł, z czego to wynika. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- kultura fizyczna,  zaplanowano wydatki w łącznej kwocie 531 126,46
zł na: - rozdział 92601 - obiekty sportowe – kwotę 18 900 zł, z przeznaczeniem na zakup materiałów  i wyposażenia
oraz  zakup  usług  pozostałych,  -  rozdział  92605  -  zadania  w  zakresie  kultury  fizycznej  –  zaplanowano  kwotę
wydatków  w wysokości 330 697,00 zł z przeznaczeniem utrzymanie Grunwaldzkiego Centrum Sportu, 
Rekreacji i Turystyki w Grunwaldzie oraz dotację celową na finansowanie lub dofinansowanie  zadań zleconych do
realizacji  organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego,  -  rozdział  92695 – pozostała działalność-
zaplanowano wydatki w wysokości 181 529,46 zł   z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z turystyką i
rekreacji.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – dziwi mi kwota na wynagrodzenia bo w GCSRiT nikt nie
jest zatrudniony, jest 0 pracowników. Zapytała o kwotę 65 000 zł na opłaty pocztowe. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- zapytała skąd ma radna takie dane?

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – odpowiedziała, że są to wnioski do budżetu.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- wniosek a to co zostało ujęte to je różnica? 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – zaproponowała, aby przeanalizować   zał.  nr 3 projektu 
budżetu na rok 2022 każdy punkt po kolei i w razie zmian od razu przegłosowywać. 

Radni wyrazili zgodę. 

Inwestycje z zał nr 3 projektu uchwały ws. uchwalenia budżetu na rok 2022: 
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1. Wdrożenie cyfrowego systemu obsługi sieci  wodociągowej w Gminie Grunwald – pozostaje bez zmian. 

2. Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z przebudową SUW w Gierzwałdzie – pozostaje bez zmian. 

3. Budowa sieci wodociągowej do Kolonii Kiersztanowo - finansowane z kredytu – usunięto.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – złożyła wniosek o usunięcie ww. inwestycji z zał. nr 3 na
rok 2022. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 8 głosów za, 0 głosów  przeciw i 2 głosy wstrzymujące-   przyjęto wniosek

o usunięcie inwestycji pn  Budowa sieci wodociągowej do Kolonii Kiersztanowo.

4. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa  Góra  - finansowane  z kredytu – usunięto. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – złożyła wniosek o usunięcie ww.  inwestycji z zał. nr 3 na
rok 2022. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 8 głosów za, 1 głos przeciw i 1 głos wstrzymujący  przyjęto wniosek o

usunięcie inwestycji pn Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa  Góra  - finansowane  z kredytu. 

5. Instalacja monitoringu na hydroforni w miejscowości  Grunwald -  pozostaje bez zmian. 

6. Modernizacja hydroforni w Rychnowskiej Woli - pozostaje bez zmian. 

7. Modernizacja hydroforni w Kiersztanowie - pozostaje bez zmian. 

8. Wykonanie projektu kanalizacji na pozostałą część w miejscowości Zybułtowo - pozostaje bez zmian. 

9. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości  Stębark - Etap I - pozostaje bez zmian. 

10. Zakup słupków ochronnych w celu oddzielenia pasa  pieszych w miejscowości Rychnowo  - pozostaje bez zmian. 

11. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd - pozostaje bez zmian.

12. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Ulnowo - pozostaje bez zmian.

13. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Mielno - głosowanie o usunięcie – usunięto. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – złożyła wniosek o usunięcie ww.  inwestycji z zał. nr 3 na
rok 2022. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 7 głosów za, 2 głosów przeciw i 1 głos wstrzymujący  przyjęto wniosek o

usunięcie inwestycji pn . Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Mielno.

14. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Stębark - pozostaje bez zmian.

15. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Frygnowo -  zmiana źródła finansowania. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- złożyła wniosek zmianę źródła finansowania
z kredytu na  dochodu własny gminy 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 9 głosów za, 0 głosów przeciw i 1 głos wstrzymujący  przyjęto wniosek o

zmianę źródła finansowania z kredytu na  dochodu własny gminy .

16. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Dylewo -  pozostaje bez zmian

17. Wykonanie projektu drogi gminnej w miejscowości Dylewo -  pozostaje bez zmian

18. Wykonanie ścieżek pieszych z polbruku w miejscowości  Stębark-  pozostaje bez zmian
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19. Zakup kosiarki bijakowej na potrzeby Referatu Gospodarki Komunalnej - pozostaje bez zmian.

20. Zakup przyczepy ciągnikowej na potrzeby Referatu  Gospodarki Komunalnej -  pozostaje bez zmian.

21. Zakup ciągnika na potrzeby Referatu Gospodarki Komunalnej - pozostaje bez zmian.

22. Opracowanie dokumentacji zagospodarowania obiektu w miejscowości Mielno - pozostaje bez zmian.

23. Modernizacja przewodu kominowego w mieszkaniu  komunalnym w miejscowości Dylewko - pozostaje bez 
zmian.

24. Zakup drzwi wejściowych do budynku Urzędu Gminy  Grunwald - pozostaje bez zmian.

25. Nowoczesne usługi cyfrowe dla mieszkańców Gminy  Grunwald - pozostaje bez zmian.

26. Modernizacja hydrantów wewnętrznych Szkoły  Podstawowej w Stębarku - pozostaje bez zmian.

p.o. Dyrektora SP Stębark - Pani Monika Makowska- są to zalecenie Straży Pożarnej z terminem do 31 sierpnia 
2022 roku. 

27. Wykonanie nowego komina w Szkole Podstawowej w Stębarku - pozostaje bez zmian.

p.o. Dyrektora SP Stębark - Pani Monika Makowska-  jest to zalecenie kominiarza, trzeba go częściowo rozebrać i
dobudować. 

28. Modernizacja oświetlenia Szkoły Podstawowej w Stębarku -  pozostaje bez zmian.

p.o. Dyrektora SP Stębark - Pani Monika Makowska-  jest to zalecenie SANEPID, obecne nie spełnia norm i w 
każdej klasie brakuje jednostek norm. Plan jest na instalację fotowoltaiczną aby zmniejszyć rachunki za prąd. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – czy musi być to finansowane z kredytu?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że nie ma wolnych środków w budżecie. 

29. Wykonanie części ogrodzenia Szkoły Podstawowej w  Stębarku  -  pozostaje bez zmian.

30. Modernizacja łazienek pod potrzeby osób  niepełnosprawnych w Szkole Podstawowej w  Szczepankowie – zmian 
źródła finansowania. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – złożyła wniosek o zmianę źródła finansowania z kredytu na
środki własne gminy. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 9 głosów za, 0 głosów przeciw i 1 głos wstrzymujący  przyjęto wniosek o

zmianę źródła finansowania z kredytu na  dochodu własny gminy.

31. Zakup kuchni elektrycznej w Szkole Podstawowej w Szczepankowie - pozostaje bez zmian.

32. Wykonanie oświetlenia w miejscowości Mielno - pozostaje bez zmian.

33. Wykonanie oświetlenia solarnego w miejscowości Góry Lubiańskie - pozostaje bez zmian.

34. Wykonanie oświetlenia solarnego w miejscowości Kitnowo - pozostaje bez zmian.

35. Wykonanie oświetlenia w miejscowości Szczepankowo - pozostaje bez zmian.

36. Wykonanie oświetlenia drogi gminnej położonej na  działce nr 145 w miejscowości Stębark - pozostaje bez zmian.

37. Wykonanie oświetlenia w miejscowości Dylewo – usunięto.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – złożyła wniosek o usunięcie ww. inwestycji z zał. nr 3 na
rok 2022. 
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Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 6 głosów za, 0 głosów  przeciw i 4 głosy wstrzymujące-   przyjęto wniosek

o usunięcie inwestycji pn. wykonanie oświetlenia w miejscowości Dylewo

38. Budowa targowiska w miejscowości Gierzwałd - – usunięto.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – złożyła wniosek o usunięcie ww. inwestycji z zał. nr 3 na
rok 2022. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 8 głosów za, 1 głos  przeciw i 1 głos wstrzymujący -   przyjęto wniosek

o usunięcie inwestycji pn. Budowa targowiska w miejscowości Gierzwałd

39. Wykonanie projektu zbiorników przeciwpożarowych (Gierzwałd i Kiersztanowo)- pozostaje bez zmian.

40. Utworzenie zbiornika przeciwpożarowego w  miejscowości Stębark -  pozostaje bez zmian.

41. Utworzenie instalacji fotowoltaicznej na budynkach gminnych - pozostaje bez zmian.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – na jakich budynkach?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- na hydroforni w Grunwaldzie, oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie z tym,
że 60 tys zł jest to nasz udział pozyskanych środków. 

42. Budowa świetlicy w miejscowości Korsztyn - pozostaje bez zmian.

43. Wykonanie parkingu przy świetlicy wiejskiej w  miejscowości Rychnowo - pozostaje bez zmian.

44. Zaadaptowanie obiektu pod potrzeby świetlicy  wiejskiej w miejscowości Stębark  – usunięto.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – złożyła wniosek o usunięcie ww. inwestycji z zał. nr 3 na
rok 2022. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym 10 głosów za, brak głosów  przeciw i brak głosów wstrzymujących -

przyjęto wniosek o usunięcie inwestycji pn.  zaadaptowanie obiektu pod potrzeby świetlicy  wiejskiej w miejscowości
Stębark

45. Budowa wiaty w miejscowości Gierzwałd - pozostaje bez zmian.

46. Zakup urządzeń na plac zabaw w miejscowości Gierzwałd - pozostaje bez zmian.

47. Zakup urządzeń na plac zabaw w miejscowości Kiersztanowo - pozostaje bez zmian.

48. Zakup urządzeń na plac zabaw w miejscowości Pacółtowo - pozostaje bez zmian. 

49. Wykonanie altany wraz z pomieszczeniem gospodarczym w miejscowości Łodwigowo - pozostaje bez zmian.

50. Modernizacja placu rekreacyjnego w miejscowości Zybułtowo - pozostaje bez zmian.

Przewodnicząca Komisji  Pani  Małgorzata Kamińska – po zmianach zostało  181 446 zł  z tego przeznaczmy
65 000 zł na łazienkę w Szczepankowie  oraz 100 000 zł na drogę we Frygnowie. Pozostaje 16 446 zł i niech te
pieniądze zostaną. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- jeżeli chodzi o kredyty to jest zmniejszenie o 79 589 zł a inwestycje
to co zostaje z wkładu własnego to 66 446 zł. 
Przypomniała, że podjęta uchwała w sprawie zwiększenia i wyrównania diet dla radnych od sierpnia, czyli trzeba
wskazać źródło finansowania pamiętając że są to środki majątkowe, które nie mogą być przyznawane na wydatki
bieżące.  Na  diety  sołtysów i  radnych  potrzebna  kwota  35  250  zł  za  rok  2021  i  należy  dodać  cały  rok  2022
ok 100 000 zł  zwiększenia.  Trzeba także dodać uwzględnić  zwiększenie  kwoty dla  strażaków o ok 10 000 zł.
Reasumując należy uwzględnić 110 000 zł w budżecie na rok 2022 wydatki bieżące. 
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Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – analiza  zał.  nr 3a  projektu budżetu na rok 2022 :
1. Dotacje celowe na dofinansowanie budowy  przydomowych oczyszczalni ścieków pod wnioski mieszkańców  –
pozostaje bez zmian. 

2. Dotacja  celowa  na  pomoc  finansową  na  dofinansowanie  przebudowy  drogi  powiatowej  w  miejscowości
Kiersztanowo – pozostaje bez zmian. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  analizuje  zał nr 7 projektu budżetu na rok 2022-   inne
papiery wartościowe § 931  na kwotę 10 000 000,00 zł obligacji. Moim zdaniem nie powinniśmy zaciągać obligacji
bo powinniśmy trzymać rezerwę na oczyszczalnię. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  niech Pani przestanie mówić nieprawdę. To jest Pani zdanie ale jest ono
kłamliwe. Pani zdaje sobie sprawę, że nie będziemy zadłużać gminę na kolejne 10 000 000 zł tylko te obligację
przeznaczone są na większość dotychczas zaciągniętych kredytów i pożyczek, które są niekorzystne dla gminy. Zdaje
sobie Pani sprawę z tego, że jest  to lepsze rozwiązanie dla gminy,  łatwiej będzie spłacać ale celowe mówi Pani
nieprawdę. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  w poprzednich latach kiedy planowano obligację  były
wyliczenia jakie będą korzyści i co zyskamy. Z wyliczeń wynikało, że nic nie zyskamy a wręcz przeciwnie obsługa
długu wzrośnie.  Gdyby były wyliczenia  w formie tabeli  z  oznaczeniem na poszczególne lata  ile  w danym roku
będziemy spłacać a ile będziemy mogli dobrać to wyglądałoby to inaczej. 
Skarbnik Gminy-  Pani  Sylwia Kierebińska- poprzednie  wyliczenia  były przedstawione przez byłego radnego
i były one błędnie. Radny wliczył wszystkie zobowiązania i nie odjął przeznaczonych środków na spłatę kredytów.
W tym tygodniu przekażę Państwu wyliczenia poprawne.
Radna- Pani Ewa Ziejewska-  nie stać nas na takie luksusy i  gdyby była pewność, że powstanie fabryka, która
zagwarantuje dochody to można być za ale w tym wypadku nie jestem.  
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- żeby powstała inwestycja trzeba zainwestować i przyciągnąć ludzi. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- jeżeli nie będziemy mieli emisji obligacji w roku 2022 i nie będziemy
wcześniej spłacać kredytów to należy uwzględnić raty kredytów, które są do spłaty w następnym roku tj. 1 037 658 zł
plus deficyt, który pozostał 1  372 755,36 zł tj. łącznie 2 240 000 zł. Proponuję aby wstrzymać się z opiniowaniem do
momentu, aż przedstawie wyliczenia i zobaczycie jak to wygląda w tabelach.

Radni wyrazili zgodę. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – przeanalizujmy teraz   zał. nr 9 zestawienie planowanych
kwot dotacji udzielanych z budżetu j. s. t.  realizowanych przez podmioty należące i nienależące do sektora finansów
publicznych w 2022 r. GOK Gierzwałd 784 755,00 zł 

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  GOK Gierzwałd 784 755 zł i tu trzeba zaznaczyć,
że jest bardzo wysoki poziom na wynagrodzenia prawie 535 000 zł, czy GOK nie może rozsądniej w tym temacie
podziałać.

Pan Daniel Stempkowski - Dyrektor GOK -  ujęte są najniższe wynagrodzenia oraz odprawa pracownika, który
będzie  odchodził  na  emeryturę.  Od  roku  2018  w  Polsce  zwiększa  się  minimalne  wynagrodzenie  i  trzeba  się
dostosować  w  GOK  są  pracownicy  zatrudnieni  na  najniższych  placach.   W  sąsiednich  gminach  są  wyższe
wynagrodzenia oraz jest więcej pracowników. Budżet 784 755 zł możemy zmniejszyć o ok 160 000 zł, ale trzeba
zastosować zmiany tj. rezygnacja ze świetlic zaoszczędzimy ok. 70 000 zł na wynagrodzeniach i 15 000 zł na opale.
Temat  poruszany był  na  sesji  w sprawie utrzymania  budynku GOK to  jest  obowiązkiem gminy i  nie  musi  być
przelewany  z  konta  na  konto  sztucznie  zwiększając  budżet  GOK  tj  ok  70  000  zł.  Po  odjęciu  przedstawionych
propozycjach zmniejszymy budżet, który i tak już jest najmniejszy w całej Polsce. Pieniądze są na koszty stałe a na
imprezy pozyskiwane są środki z zewnętrzne tak jak w roku 2021 na imprezy środki pozyskujemy sami. Etaty w GOK
są na minimalnym poziomie i nie ma możliwości zmniejszyć etatów. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – jaka kwota by Pana satysfakcjonowała? Czy kwota 700 000
zł dla GOK i 100 000 zł na bibliotekę wystarczyłoby Panu? 
Pan Daniel Stempkowski - Dyrektor GOK – proszę o podjęcie decyzji w sprawie kosztów ogrzewania. 

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  ale  to  są  pozorne  bo  jak  zdejmiemy  z  GOK  to  musimy  dodać
w budżecie urzędu. 
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Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – jak wygląda zatrudnienie w Bibliotece Gminnej.
Pan Daniel Stempkowski - Dyrektor GOK -  biblioteką przejąłem ja, mam uprawnienia i czekamy na  kontrole z
Biblioteki  Powiatowej  i  Wojewódzkiej  w celu  sprawdzenia  i  uregulowania  nieprawidłowości.  W chwili  obecnej
wypożyczamy książki i przeprowadzamy inwentaryzację, której nie było od 2009 roku a powinna być co 5 lat. Należy
uruchomić program, na który opłacamy licencję od stycznia a nie działa.  
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – czy w przyszłości jest w planach zatrudnienie kierownika? 
Pan Daniel Stempkowski - Dyrektor GOK – to nie jest pytanie do mnie. 

Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- rozumiem, że za darmo nie pełni Pan tych obowiązków/
Pan Daniel Stempkowski - Dyrektor GOK -  dobrze Pani rozumie.

Radny – Pan Sławomir Matuszewski- jak jest rozwiązana sprawa ogrzewania SP Gierzwałd i Urzędu Gminy, kto za
to płaci?  
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  SP Gierzwałd płaci za siebie a UG za siebie.
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  złożyła  wniosek  o  zmniejszenie  dotacji  dla  GOK
w Gierzwałdzie  na  kwotę 750 000 zł. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym  głosów 7 za, 0 głosów  przeciw i 3 głosy wstrzymujące  - przyjęto wniosek

o   zmniejszenie dotacji dla GOK na kwotę 750 000 zł .

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – i zostało 35 000 zł na diety dla radnych.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  wyliczyłam dokładnie i na diety po podwyżkach potrzeba  170 250 zł
na rok 2022, którą trzeba zwiększyć. Proszę o podjęcie decyzji i wskazać środki na ten cel, proszę pamiętać, że są to
wydatki bieżące i nie można przenieść środków z inwestycji.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – skąd tą kwotę możemy przesunąć ?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – bardzo ładnie wyszło Pani układanie budżetu gminy gdzie nie powinno to
być Pani kompetencją więc proszę wskazać środki.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – nie układałam budżetu tylko radni głosowali nad zmianami 
w budżecie.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  dodatkowo 10 000 zł  dla strażaków zgodnie  z  przegłosowanymi
zmianami. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska- dla radnych zawsze nie ma a na inne rzeczy są.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- zostało jeszcze 65 000 zł do inwestycji dodać. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – to może na drogę we Frygnowie.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – proponuje na targowisko zostawić.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – targowiska w budżecie nie ma.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  –   to  Pani  tak  mówi.  Targowisko  w  roku  2025  nie  będzie  miało
dofinansowania i trzeba to zrobić w roku 2022.
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  wystąpienie  pokontrolne  wskazuje,  że  nie  można
realizować inwestycji gdy nie ma na nie pieniędzy ani akceptacji Rady Gminy. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- służę pomocą przy podjęciu decyzji bo muszą Państwo ją podjąć w s
prawie środków na diety. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  potrzebujemy Pani pomocy bo nie wiemy skąd możemy
wziąć. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- muszą Państwo zadecydować a ja pomogę ustalić finansowo aby obie
strony się ze sobą zgadzały.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – o ile się zmniejszył kredyt.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- nie głosowano nad zmniejszeniem 

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- głosowaliśmy nad usunięciem inwestycji z kredytu
więc się zmniejszył. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- to jest kwota 799 587 zł. 
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Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – i o tą kwotę powinien zmniejszyć się kredyt.

Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  tak,  ale  jak  nie  przejdzie  emisja  obligacji  na  spłatę  wcześniej
zaciągniętych zobowiązań  to należy dodać 1 370 658 zł na spłatę kredytów i pożyczek. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy Grunwald-  Pani  Ewa  Bawolska- czyli  mamy do dyspozycji  takie  wydatki  jak
promocja, zatrudnienie. Czy w dziale zatrudnienie nie znajdzie się kwoty 170 000 zł na diety.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  z wynagrodzeń nie ma z czego już ściągać. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – a z opłaty eksploatacyjnej?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- można ale to jest sztuczne zwiększenie dochodów.

Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- a może zrezygnujemy z wyrównania od sierpnia i Wójt też zrezygnuje.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  Wójt nie może zrezygnować zgodnie z ustawą. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – proponuję, że jeżeli dodacie do budżetu na rok 2022 inwestycję budowę
targowiska w Gierzwałdzie to ja spróbuję znaleźć dla radnych środki na diety. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – czyli nie ma pieniędzy na diety a na budowę targowiska już
jest, to nie tędy droga i jak się okazuje te pieniądze znajdą się na diety. 

Radny- Pan Sławomir Matuszewski- można przeznaczyć na plac zabaw i do jazdy rowerem we Frygnowie.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – Frygnowo dostało wóz strażacki.

Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  ale  to  dla  wszystkich  a  nie  tylko  Frygnowo.  W  poprzednim  roku
zrezygnowano z dofinansowania na drogę we Frygnowie po czym wyremontowano drogę w Dylewie. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – za Pana przewodnictwa i poprzedniego Wójta Dylewo było zaniedbane. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – czyli jak Wójt powiedział, że może pomóc wskazać środki
to one są.

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- tylko nie chce się nam ich ujawnić.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  Wójt chce powiedzieć, że jak będzie inwestycja na targowisko to
można spróbować powyliczać i pozamieniać wydatki ale to trzeba dokładnie przeliczyć.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – sprawa targowiska jest już zakończona, przegłosowana o
usuniecie i nie wracamy do tematu. Proszę Panią Skarbnik o podanie propozycji skąd środki mogłyby być przesunięte.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- proponuję, aby zostawić targowisko i zwiększyć deficyt o 200 000 zł. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald-  Pani  Ewa Bawolska-  jest  jeszcze pismo do rozpatrzenia  w sprawie
przygotowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przesłanego przez sołtysa Mielna i odpowiedź
Wójta , z którego wynika  zwiększenie wydatków w budżecie na rok 2022 ( zał nr 27).  Zapytała, która inwestycja
mogłaby zostać przesunięta aby zrealizować ten wniosek i czy w ogóle go realizować. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- i to też  nie jest inwestycja tylko wydatek bieżący.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – w tej sprawie  jest prośba od inwestora i właściciela nieruchomości ,  aby
wstrzymać się do koca roku z decyzja, gdyż planowane jest spotkanie z mieszkańcami. Wpływa wiele sygnałów, że
podpisy pod petycją były zebrane gdyż ludziom naopowiadano różnych historii i osoby te podpisały dla świętego
spokoju. Inwestor i właściciel nieruchomość chcą wszystko wyjaśnić i jeżeli będzie opór ze strony społeczeństwa to
nie będą w tej miejscowości realizować tej inwestycji, mają oni dużo propozycji dla mieszkańców.  Zaraz po świętach
będzie zebranie po ustaleniu z sołtysem aby omówić plusy i  minusy tej  inwestycji,  i  jeżeli  po tym będzie  duży
sprzeciw to nie będzie ta inwestycja realizowana, wtedy nie będzie potrzebny miejscowy plan zagospodarowania
przestrzennego,  chyba  że  mieszkańcy  będą  chcieli,  to  mogą  przeznaczyć  część  funduszu  sołeckiego.  Inwestor
poinformował, że jeżeli przystąpimy do porządzenia planu to on złotówki w tą ziemie nie włoży a szkoda, bo można
byłoby się rozwijać, gdyż wpływ do gminy rocznie duże pieniądze. Mieszkańcy muszą się wypowiedzieć bo można
wyznaczyć inwestorowi warunki, które byłyby korzystne dla sołectwa. Inwestycja ta nie jest szkodliwa to nie jest
żwirownia czy wiatraki i można przy okazji skorzystać ale to mieszkańcy się powinni wypowiedzieć na spotkaniu. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  myślę, że Pani Skarbnik znajdzie pieniądze, trochę utnie, 
trochę przesunie i sobie poradzi.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- a co z targowiskiem?
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Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – targowisko jest już przegłosowane i nie będziemy do tego 
wracać. W przyszłym tygodniu i tak muszą zebrać się komisję i wystawić opinię w sprawie budżetu na rok 2022. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

1  0  .    Wolne wnioski i informacje.  
Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- czy w gminie ma powstać Biedronka?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – nie ma takiego wniosku.
Radny - Pan Adam Królikowski- czy zostanie zakupiony polbruk dla nas?

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – jest już zakupiony i złożony na placu RGK, czeka na położenie. 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – co z przygotowaniem projektu uchwały w sprawie dowozu
dzieci objętych obowiązkiem dowozu do ZSP Mielno. To nie są tylko dzieci przedszkolne, ale także dzieci objęte
rocznym przygotowaniem szkolny i szkolnym.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski - pismo zostało wysłane z odpowiedzią.
Przewodnicząca Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska –  była  ale  na pierwszy wniosek a  na  drugi  wniosek   o
przygotowanie uchwały ws.  dowozu objętych obowiązkiem dowozu dzieci  i  minęły trzy tygodnie i  nie było  ani
odpowiedzi, ani nie ma projektu uchwały na najbliższą sesję. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – sprawdzę to bo jestem przekonany, że odpowiedź została wysłana. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – po komisji KOiZ w dniu 5 listopada 2021r. wystosowano
do Wójta  pismo ws.    przygotowania  uchwały ws.  dowozu objętych obowiązkiem dowozu dzieci  i  na  te  pismo
odpowiedzi nie otrzymałam.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  – Odczytał  komunikat  w  sprawie  średniej  ceny  sprzedaży  drewna,
obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2021 r.   zał. nr 29
oraz komunikat  w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku
rolnego na rok podatkowy 2022 zał. nr 30

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

11. Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska - wobec zrealizowania porządku obrad zamknęła wspólne 
posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji 
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 29 listopada 2021 r.

Protokołowała    Przewodnicz ąca   Komisj i   Kul tury,  Oświaty
i  Zdrowia.

Iwona Mikołajczak Małgorzata Kamińska

15


